
 

Huittisten kaupunki  Muistio 
Elinvoimatyöryhmä 
    
 
Kokous  2/ 2019 
Aika 6.3.2019  klo 17:00   
Paikka Toripuoti, Kappelikuja, Huittinen 
 

Läsnä  

Pj Martin Ylikännö  Kaupunginhallituksen puheenjohtaja 
Vara pj Jouni Isotalo  Kaupungin valtuuston puheenjohtaja 

Jyrki Peltomaa   Kaupunginjohtaja 
Esittelijä Riikka Peippo   Elinvoimajohtaja 

Janne Survonen  Konepaja Survonen Oy, G20  
Esa Lehto  Sähköliike E. J. Lehto Oy, Huittisten Yrittäjät ry 
Susanna Hirsikangas  HiMa Catering oy, Vampulan Yrittäjät ry 
Jari Lehmusvaara Satafood Kehittämisyhdistys ry 
Hanna Moisio  Satakunnan ammattikorkeakoulu   
 

1§  Kokouksen avaus ja läsnäolijoiden toteaminen 

 Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 17:00 ja todettiin läsnäolijat. 

2§ Työjärjestyksen hyväksyminen 

 Kokouksen asialista hyväksyttiin työjärjestykseksi 

3§ Pöytäkirjantarkastajien valinta 

 Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Hanna Moisio ja Jari Lehmusvaara. 

4§ Kaupungin hankintamenettelyn kehittäminen 

Elinvoimatyöryhmän elinkeinopoliittisissa tavoitteissa nostettiin hankintamenettelyn kehittäminen 

vuoden 2019 painopisteeksi.  Mittareiksi asetettiin markkinavuoropuhelutilaisuuksien, 

pienhankintajärjestelmässä julkaistujen tarjouspyyntöjen ja koulutustilaisuuksien määrät. 

Kehitettäviksi kokonaisuuksiksi nostettiin kestävän hankintapolitiikan kehittäminen ja 

hankintakalenterin käyttöönotto.  

 

Vuonna 2018 pidettiin kolme markkinakartoitustilaisuutta seuraavista kilpailutuksista: Kuorma-

autojen ja maanrakennuskaluston vuokrauspalvelu kuljettajan kanssa, Sosiaali- ja 

vammaispalvelulain mukaiset kuljetukset ja kiireettömät laitoskuljetukset ja Ruoka- ja 

ateriapalvelujen, sisäisen postin ja muun tavaran kuljetukset. Kynnysarvon ylittävistä hankinnoista 

ilmoitettiin Hilmassa ja 12 pienhankinnasta ilmoitettiin pienhankintajärjestelmässä.  Lisäksi 

hankinnoista ilmoitettiin kaupungin nettisivuilla ja sähköpostilla tiedossa oleville yrityksille. 

Muutamasta hankinnasta ilmoitettiin yrittäjien uutiskirjeissä ja elinvoimatyöryhmä katsoi, että 

uutiskirjeissä ilmoittamista pitäisi lisätä. Lisäksi nähtiin hyvänä, että hankintailmoituksia voisi 

julkaista myös elinkeinotoimen facebooksivuilla. Kaupunki yrittää parhaansa hankinnoista 

tiedottamisessa, mutta myös yrityksillä on vastuu ottaa selvää tulevista kilpailutuksista ja tarjota 

omia palveluitaan.  

 

Päätettiin myös julkaista hankintakalenteri, jotta yrittäjät, Porin hankintatoimi ja itse pystymme 



 

paremmin varautumaan tuleviin kilpailutuksiin.  Kun aloitamme kilpailutuksen ajoissa, niin 

pystymme paremmin tekemään markkinakartoitusta ja järjestämään yrittäjille 

keskustelutilaisuuksia ja/tai koulutuksia. Myös Porin hankintapalveluiden ohjausryhmän 

kokouksessa on päätetty koota hankintakalenterin koko yhteistoiminta-alueelta. Tämä helpottaa 

hankintatoimen työnsuunnittelua ja toivottavasti nopeuttaa palvelua. Viestimällä aikaisin 

hankinnoista voidaan tehdä myös sisäistä yhteensovittamista muiden hankintayksiköiden kanssa. 

 

Elinvoimatyöryhmä totesi, että markkinavuoropuhelua suositaan, koska vuoropuhelun kautta on 

mahdollista löytää hyvät/parhaat sopimuskumppanit ja vahvistaa tilaajan ja tuottajan yhteistyötä, 

kriteerien määrittely helpottuu, hankkijan ymmärrys saatavilla olevasta teknologian tai palvelun 

tasosta kasvaa ja saavutetaan kustannustehokkuutta.  

 

Päätettiin myös tarkastaa kaupungin reklamaatiokäytäntö. Kirjallisen reklamaation ja selkeästi 

dokumentoidun prosessin kautta voidaan purkaa sopimus tai poissulkea tarjoaja huonojen 

kokemusten vuoksi. Myös tämä kehittää kaupungin hankintamenettelyä ja edistää tasapuolisuutta.   

 

Yhdeksi kehittämisen kohteeksi valitsimme kestävien hankintojen kehittämisen. Kestävillä 

hankinnoilla tarkoitetaan sitä, että ostopäätökset tehdään täyttäen organisaation tarpeet tavalla, 

joka hyödyttää sitä, yhteiskuntaa ja ympäristöä. Tavarantoimittajien on työskenneltävä eettisesti ja 

tuotteiden sekä palvelujen on oltava kestäviä. 

Kestävällä kehityksellä tarkoitetaan kehitystä, joka ottaa huomioon tämän päivän ympäristölliset, 

sosiaaliset ja taloudelliset tarpeet vaarantamatta tulevien sukupolvien mahdollisuutta täyttää 

tarpeensa. Kaupungille ei ole tärkeää pelkästään mitä se ostaa, vaan myös keneltä se ostaa. 

Hankintayksiköt hyötyvät tavarantoimittajiensa ja heidän eettisten periaatteiden tuntemisesta. 

Vaatimukset ymmärretään paremmin eivätkä ne ole epärealistisia.  

 

Päätettiin, että yritetään löytää tänä vuonna 1 – 2 hankintaa, joissa voidaan testata joitain 

seuraavia kestävien hankintojen kriteereitä.  

1. Ympäristövaikutukset, jotka liittyvät tuotteiden ja palvelujen koko elinkaaren aikaisiin 

vaikutuksiin sekä energiatehokkuuteen, ja erityistä huomiota kiinnitetään tuotteiden 

kuljetusketjujen pituuteen ja hiilijalanjälkeen.  

2. Sosiaali- ja työlainsäädäntöön liittyviä vaatimukset, kuten työllisyysmahdollisuuksien luomiseen, 

palveluiden tai tavaroiden saavutettavuuteen ja esteettömään käyttöön sekä eettiseen kauppaan 

 

Työ- ja elinkeinoministeriö ja ympäristöministeriö ovat perustaneet osaamiskeskus Keinon, josta 

hankintayksiköt saavat apua kestävien hankintojen toteuttamiseen. KEINO-osaamiskeskus on 

yhteistyöverkoston kautta rakennettu konsortio, jonka eri osa-alueiden toteuttamisesta ja yhdessä 

kehittämisestä vastaavat Motiva Oy, Suomen Kuntaliitto Ry, Teknologian tutkimuskeskus VTT Oy, 

Innovaatiorahoituskeskus Business Finland, Suomen ympäristökeskus SYKE, Hansel Oy, KL-

Kuntahankinnat Oy ja Suomen itsenäisyyden juhlarahasto Sitra. KEINO-osaamiskeskuksen 

tavoitteena on lisätä innovatiivisuutta ja vaikuttavuutta hankinnoissa sekä lisätä hankintoja, jotka 

edistävät kestävän kehityksen tavoitteita niin sosiaalisesta kuin ympäristönäkökulmasta. 

 

Hankintakoulutusta on järjestetty seuraavasti:  

SAMK WEBINAARI: Katsaus julkisiin hankintoihin - yleiset periaatteet ja kilpailutusprosessi 4.4.2018  

Teknisen palvelukeskuksen hankintakoulutus 24.10.2018 

Kaupungin hankintakoulutus 1.11.2018 vastuualuepäälliköille.  



 

Hankintakäytännöt ja – menettelyt, Porin hankintapalvelut  

Yrittäjien ja hankintayksiköiden yhteistyötavat hankintojen sujuvoittamiseksi 

Satakunnan Yrittäjien hankintaneuvoja Jarkko Koskinen.  

Satakunnan Hankintatreffeille 30.1.2019  

Markkinavuoropuhelu: Esa Mutanen, Seesam Hankintapalvelut 

hankintaneuvoja Jarkko Koskinen, Satakunnan Yrittäjät 

ruokakuljetushankinnat: Elina Ojala, Motiva 

viher- ja ympäristöurakointihankinnat / Kestävä ympäristörakentaminen: Seppo 

Närhi, Viherympäristöliitto 

Huittisten elinvoimajohtaja Riikka Peippo 

Rauman hankintapäällikkö Niina Heino  

MAHVA Webinaari 7.3. Mitä tilaajavastuu tarkoittaa hankinnoissa? 

SAMK Webinaari: Katsaus julkisiin hankintoihin 29.3.2019  

Julkisten hankintojen yleiset periaatteet ja kilpailutusprosessi 

Hankintojen vaikuttavuus, suunnitelmallisuus, markkinavuoropuhelu ja 

hankintasopimuksen hallinta 

 

5§ Biopark – Takkulan alueen profilointi 

Tänä vuonna Takkulan alueen yritystontit tulevat myyntiin. Yritysten sijoittumiseen vaikuttaa 

asiakkaiden ja raaka-aineiden sijainti, yritystoimintaa tukevien palveluiden ja ekosysteemin 

muodostuminen, työvoiman ja koulutuksen saanti ja alueen avainyritykset.  

Huittisiin on rakentunut vahva, jatkuvasti kehittyvä, elintarviketeollisuuden ekosysteemi, joka 

pohjautuu ammattimaiseen alkutuotantoon. Elintarviketeollisuuden arvojakeista voisi jalostaa 

kiertotalouden innovatiivisia biotuotteita. Lähdetään houkuttelemaan yhdessä Säkylän ja Euran 

kanssa alan yrityksiä sijoittumaan alueelle.  

Valmistellaan kehittämishanketta ekosysteeminen kehittämiseksi ja uusien yritysten 

houkuttelemiseksi.  

6§ Keskustan vetovoiman kehittämishanke 

Maaliskuun loppuun mennessä jätetään hankehakemus Joutsenten reitille.  

Huittisiin hullun hyvä keskusta -hankkeen tavoitteena on selvittää kiinteistömuotoiluprosessin 

avulla millaisia mahdollisuuksia ydinkeskustassa sijaitsevat tyhjät liiketilat tarjoavat eri tyyppiselle 

liiketoiminnalle, kysynnän ja tarjonnan kohtaamiselle, kysynnän kasvattamiselle ja uusille 

toimijoille. Lisäksi hankkeella on tarkoitus houkutella potentiaalisia toimijoita tyhjiin liiketiloihin ja 

sitouttaa liiketilojen omistajat yhteistyöhön.  

 

Hankkeella halutaan myös nostaa keskustan vetovoimaisuutta ja parantaa yritysten 

toimintaedellytyksiä houkuttelemalla uusia asiakkaita ja ohjaavilla investoinneilla mm. 

banderolleilla ja infokylteillä. Hankeaika on 1.4. -31.12.2019. 

 

Hankkeelle haetaan maaseuturahaston tukea Joutsenten reitiltä. Hankkeessa on kaksi osuutta, 

kehittämishanke on mikroyritysten yhteistyötä ja investointihanke parantaa maaseudun palveluja. 

Kehittämishankkeen kokonaiskustannukset ovat 29 400e, johon haetaan tukea 90% eli 26 460 

euroa. Omarahoitus koostuu 1000 euron yksityisestä rahasta ja Huittisten kaupungin osuudeksi jää 

1 940 euroa. Investointihankkeen kokonaiskustannukset ovat 21 200e, johon haetaan tukea 50% 

eli 10 600 euroa. Omarahoitus koostuu 3000 euron yksityisestä rahasta ja Huittisten kaupungin 



 

osuudesta 7 600 euroa. Huittisten kaupungin maksuosuudet kuitataan jo sisään maksetusta 

Joutsenten reitin kuntaosuudesta. 

 

7§ Muut asiat 

Riikka kutsuu Lantmännen toimitusjohtaja Antti Meriläisen AgriHuittinen tapahtumaan ja 

tutustumaan tonttitarjontaan. Lantmännen etsii uutta sijaintia varastolle.  

 

Osallistutaan toukokuussa kunnallisjohdon seminaariin Lappeenrantaan.  

 

8§ Seuraava kokous 

Päätettiin kysyä Saarioisilta mahdollisuutta päästä pitämään kokous heillä 23.4. klo 15. Asioina 

käsitellään hankekatsaus.  

 

9§  Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 19:30.  

 

Pöytäkirja tarkastettu 23.4.2019 

 

Martin Ylikännö  Riikka Peippo 

Puheenjohtaja  Sihteeri 

 

 

Hanna Moisio  Jari Lehmusvaara 


